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PROGRAMVARULEVERANTÖRERNA
Just nu är det stort fokus på automatiseringar i redovisnings-
branschen. Teknikutvecklingen möjliggör att mer tid kan läggas 
på kvalificerade arbetsuppgifter som rådgivning och affärs-
utveckling. Vi har därför tagit pulsen på några av branschens 
största programvaruleverantörer. 
TEXT: TINA SJÖSTRÖM

SRF tar pulsen på
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Inom vilka områden erbjuder ni program till redovisningsbranschen?

Björn Lundén 
Information e-conomic Fortnox Hogia Norstedts SpeedLedger Visma

Redovisningsprogram, 
löpande bokföring

X X X X X X

Bokslut X X X X

Skatt X X X X

Lön X X X X X 
via partner X

Annat Tidredovisning, 
fakturering

Tid- och projekt- 
hantering m fl

Dokument, 
byråsystem

Revision, rapporte-
ring och analyser

Inom vilka områden arbetar ni idag aktivt med automation av processer i programmet  
för redovisning/löpande bokföring?

Björn Lundén 
Information e-conomic Fortnox Hogia Norstedts SpeedLedger Visma

Löpande bokföring/ 
verifikationsregistrering

X X X X X X

Kundfakturering/
kundreskontra

X X X X X X

Leverantörsfakturor/
leverantörsreskontra

X X X X X X

Lön X X X X

Betalningsfiler/ 
transaktioner bank

X X X X X X

Varulager X X X X

Anläggningsregister X X X X X

Vilken/vilka automationsprojekt har ni lanserat det senaste året gällande:

Björn Lundén 
Information e-conomic Fortnox Hogia Norstedts SpeedLedger Visma

Löpande bokföring/ 
verifikationsregistrering

X X X

Kundfakturering/
kundreskontra

X X X X

Leverantörsfakturor/
leverantörsreskontra

X X X X X

Lön X X X

Betalningsfiler/ 
transaktioner bank

X X X

Varulager

Anläggningsregister

Det finns många leverantörer av programvaror för redovisningsbranschen på marknaden. Vi har frågat 
de leverantörer vi vet att branschen använder till största del, var de står när det gäller automatiseringar 
och hur de ser på framtiden för redovisningsbranschen. Vi presenterar svaren både i tabell- och intervju-
form. Vi vill påpeka att några av de programvaruleverantörer vi frågat inte har svarat.
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Vilka processer anser ni är viktiga att se över och automatisera inom de närmaste 5 åren? 
Gradera varje del för sig där 1=inte viktigt, 6=viktigt

Björn Lundén 
Information e-conomic Fortnox Hogia Norstedts SpeedLedger Visma

Löpande bokföring/ 
verifikationsregistrering

6 5 6 6 6 6 6

Kundfakturering/
kundreskontra

6 5 6 6 6 5 6

Leverantörsfakturor/
leverantörsreskontra

6 6 6 6 6 6 6

Lön 2 – 6 6 4 3 6

Betalningsfiler/ 
transaktioner bank

6 5 6 6 6 6 6

Varulager 3 3 4 6 4 2 4

Anläggningsregister 3 3 6 6 4 1 4

Vilka processer anser ni kommer att automatiseras på lång sikt – säg mer än 5 och upp till 10 år framåt?  
Gradera varje del för sig där 1=ingen automatisering, 6=mycket trolig automatisering

Björn Lundén 
Information e-conomic Fortnox Hogia Norstedts SpeedLedger Visma

Löpande bokföring/ 
verifikationsregistrering

6 5 6 6 6 6 6

Kundfakturering/
kundreskontra

6 5 6 6 4 5 6

Leverantörsfakturor/
leverantörsreskontra

6 6 6 6 6 6 6

Lön 6 – 6 6 4 3 6

Betalningsfiler/ 
transaktioner bank

6 5 6 6 6 6 6

Varulager 3 4 6 6 4 3 6

Anläggningsregister 3 3 6 6 3 3 6

Har ni fram till nu arbetat aktivt med uppdateringar av Reko och/eller SALK?

Björn Lundén 
Information e-conomic Fortnox Hogia Norstedts SpeedLedger Visma

Till viss del X 
Reko

X 
Reko och SALK

X 
Reko och SALK

Så mycket det går  X 
Reko och SALK

X 
Reko och SALK

X 
Reko och SALK

Nej X

Finns det möjligheter, i era program, att göra en uppföljning av att Reko och/eller SALK efterlevs?

Björn Lundén 
Information e-conomic Fortnox Hogia Norstedts SpeedLedger Visma

Ja X 
Reko X X X

Till viss del X X

Nej X
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Björn Lundén Information – Marie Nyholm
– Det mesta i våra program är automatiserat i möjligaste mån. Avskriv-
ningar och periodiseringar görs automatiskt. Leverantörsfakturor skan-
nas, om de inte redan är digitala och tolkade. Sedan bokförs de auto-
matisk vid importen. Vi samarbetar med en extern leverantör när det 
gäller e-fakturor så våra kunder kan konvertera fakturor till alla filfor-
mat. Från tidredovisningssystemet skickas inrapporterade tider till lö-
neprogrammet. Det som är svårare att automatisera fullt ut är just löne-
delen, där är det svårt att bedöma vad som kan göras enklare. Där blir 
det ändå en handpåläggning, till exempel när frånvaro ska registreras 
eller när en anställd har semester. 

Många av svaren i tabellen på föregående sidor kräver förtydliganden. I vissa fall var det svårt 
att göra direkta jämförelser mellan programvaruleverantörerna. Det vi i alla fall kan utläsa är att 
automatiska processer och digitalisering är högprioriterat från samtliga och något som alla jobbar 
kontinuerligt med. Så här säger representanter från respektive programvaruföretag:

Hogia – Ulf Olofsson
– Vi har väldigt många fler system att erbjuda redovisningsbranschen 
än de som räknas upp i frågeställningen. Vi har beslutsstöd, kund- och 
ärendehanteringssystem, personalsystem, rese- och utläggssystem och 
system för logistigplanering för att nämna några fler. Vi vill att våra 
kunder, redovisningsbyråerna, ska kunna erbjuda sina kunder effek-
tiva tjänster. På Hogia arbetar vi med automatisering i alla flöden och 
processer, det har högsta prioritet. Kunderna efterfrågar effektiva sys-
tem som sparar in på den manuella hanteringen, man kan väl säga att 
redovisningsbranschen ställer krav på att vi ska leverera automatiska 
processer i så hög utsträckning som möjligt. Vi har sedan tidigare lan-
serat automatiseringar inom leverantörsfakturor och HR och under året 
har vi gått vidare med till exempel tid/lön respektive kundfaktura samt 
jobbar på ytterligare lösningar som kommer att lanseras inom kort. När 
det gäller uppdatering och möjlighet till uppföljning av Reko och SALK i 
våra system så anser vi att det är ett måste för att våra kunder ska kunna 
jobba effektivt. Det ser vi som ytterligare en kvalitetsstämpel. 

Fortnox – Pia Eriksson
– Vi har idag program för redovisning och lön men vår framtidsvision 
är att vi ska kunna producera och leverera det marknaden efterfrågar. 
Vi underhåller våra system kontinuerligt och ligger i framkant när det 
gäller de digitala flödena, eller automation av processer. Vi är ett helt 
webbaserat företag och har faktiskt flest digitala funktioner av alla sys-
tem på marknaden. När det gäller Reko så kan man i våra program följa 
att man jobbar enligt rätt princip. Däremot har vi inga mallar eftersom 
vi inte tillhandahåller boksluts- eller skatteprogram. I vår behandlings-
historik är det enkelt att kontrollera att SALK efterlevs.

e-conomic – Markus Moding
– Vår produkt är ett webbaserat ekonomisystem i en öppen samarbets-
plattform. Vi har över 70 samarbetspartners som gör att vi ändå täcker 
upp alla delar av företagets administration, som till exempel tidsre-
gistrering, bokslut och lön. Vi tittar mycket på möjligheterna för att 
automatisera företagens olika processer och här tror jag att vi som har 
molnbaserad produkt har en stor fördel. Vi jobbar med kontinuerliga 
förbättringar, hittills i år har vi lanserat nyheter gällande verifikations-
registrering, kund och leverantörsfakturering. I det löpande arbetet med 
automatisering har vi lanserat lösningar för EDI, bankkopplingar och 
elektronisk fakturahantering. I dagsläget tittar vi på uppdateringar så 
att redovisningskonsulten enkelt ska kunna jobba enligt rådande stan-
darder, framför allt Reko.

utomatiseringar är högprioriteratA
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Delade  meningar om vem som gör jobbet 
När vi ändå hade programvaruleverantörerna på tråden 
passade vi på att fråga hur de tror att den digitala utveck-
lingen kommer att påverka vem som gör det grundläggande 
jobbet. Här var det delade meningar. Några tror definitivt 
att företagen själva kommer att göra sin egen bokföring ef-
tersom systemen blir allt enklare och mer automatiserade. 
Andra tror att redovisningsbyråerna kommer att fortsätta 
ha huvudansvaret för bokföringen och samtidigt bli vik-
tigare som partner till företagarna. När digitaliseringen 
möjliggör fakturering och attestering från mobila enhe-
ter förenklas konteringsjobbet enormt, det är alltså hög 
tid för branschen att sälja in sig som en investering i form 
av rådgivare och affärsutvecklare och inte längre ses som 
enbart en kostnad.

Alla är dock överens om att företagarna framöver kom-
mer att kräva mer digital kommunikation från sin redovis-
ningsbyrå. Man kommer att efterfråga dagsaktuella rappor-
ter som är anpassade för alla olika mobila enheter. Det här 
gör att programvaruleverantörerna måste tillhandahålla sys-
tem som klarar detta. n

Visma – Pernilla Möcander
– Vi erbjuder program och tjänster som en modern redovisningsbyrå 
behöver. Med dagens teknik kan vi minska dubbelarbetet och manuella 
registreringar som kan skötas digitalt. Med våra tjänster vill vi ge Sveri-
ges småföretagare självförtroende att sköta mer av sin administration 
själva. Konsultens uppgift blir istället att utbilda kunden att göra rätt 
från början och fokusera på rådgivning samt analyser om hur företag 
går. För att nämna några exempel på automatisering så erbjuder vi in-
tegration med banken för bland annat automatisk kontoavstämning, 
konteringsförslag vid återkommande registrering av leverantörsfaktu-
ror samt skicka och ta emot e-fakturor direkt i programmet via Visma 
Autoinvoice. Kunden får en enkel översikt på sin ekonomi som konsul-
ten producerar med en knapptryckning.

SpeedLedger – Jan Thorshag
– Vår programvara, som är en molnbaserad tjänst, vänder sig direkt till 
slutkunden, alltså redovisningsbyråns kunder. Redovisningsbyråer re-
kommenderar gärna vårt program till kunder med liten verksamhet el-
ler som vill bokföra sina löpande transaktioner på ett enkelt sätt själva. 
Byrån kan sedan hjälpa kunden i programmet via egen inloggning. Vår 
tjänst är integrerad med internetbankerna, så allt som sker på kundens 
bankkonto och betalningsuppdrag bokförs med automatik. Just nu är 
vi inne i ett teknikskifte för enklare överföring från banken och förbätt-
rat stöd för ROT/RUT. Vi har också automatiserat egna utlägg, stöd för 
utskick av kundfakturor via mejl och e-faktura, avvikelser och stöd för 
nya importmomsen i momsrapporten med mera. 
Eftersom vår programvara är tänkt för slutkunden så har vi inte upp-
daterat den med koppling till Reko. Däremot så stöds arbetsprocessen i 
Reko. Vi jobbar inte aktivt med löner, men man kan få ett löneprogram 
kopplat till Speedledger via en partner.

Norstedts – André Bodin 
– För redovisningsbranschen har vi program inom bokslut, skatt och 
lön samt våra dokument- och byråsystem, det vill säga inga program 
för löpande bokföring, vilket gör att det blir lite svårt att svara på flera 
av frågorna. Det som vi kommer att lansera härnäst när det gäller au-
tomatisering är komponentavskrivning kopplat till bokslutsprocessen.  
I vårt byråsystem kan man göra uppföljningar för att se att Reko följs 
enligt gällande standard.
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